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Z á p i s 

 
z 16. jednání Výboru bezpečnostního Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 

konaného dne 11.03.2019 od 15 hodin, v zasedací místnosti Karla Poláčka 9-P1.905, 
RegioCentrum Nový pivovar, Hradec Králové 

 
 
Přítomni:  dle prezenční listiny, která je přílohou zápisu 
 
 
Program jednání: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu 
3. Poskytnutí dotací na individuální účel 
4. Protialkoholní záchytná stanice 
5. IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a odd. krizového řízení  
    KÚ KHK – aktuální informace o činnosti a zprávy za r. 2018 
6. Různé  
7. Závěr 
     

 
K bodu 1 
Zahájení  
 
16. jednání výboru bezpečnostního zahájil a řídil předseda výboru Ing. Jan Sobotka. Přivítal 
přítomné členy výboru, přizvané hosty MUDr. Libora Senetu, brig. gen. Ing. Františka Mencla, 
plk. JUDr. Davida Fulku a Ing. Miroslava Pejška. Konstatoval, že je přítomno 11 členů z 15 - 
výbor je usnášeníschopný. Předseda výboru uvedl, že zápis 15. jednání byl bez připomínek. 
  
 
K bodu 2 
Schválení programu, schválení hostů, volba ověřovatele zápisu  
 
Předseda výboru seznámil s návrhem programu, do kterého byl doplněn bod Poskytnutí dotací na 
individuální účel, a bylo upraveno pořadí projednávaných bodů. Ověřovatelem zápisu byl 
navržen pan Radek Balcárek, hosté byli představeni již v úvodu. 
 
Návrh – hlasovat o předloženém návrhu usnesení  
 
1. hlasování: 
         Pro  11 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
 
USNESENÍ VB/16/75/2019 
Výbor bezpečnostní  
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I. schvaluje 
1. program 16. jednání výboru bezpečnostního 
2. přítomné hosty dle prezenční listiny 
3. ověřovatele zápisu Radka Balcárka 

 
 
K bodu 3 
Poskytnutí dotací na individuální účel 
 
Členům výboru byly předloženy k projednání 3 žádosti HZS KHK: Zabezpečení ochranných 
nápojů a stravování při společných zásazích s JSDH, Pořízení investičních prostředků pro 
jednotky HZS KHK, Modernizace Technického zařízení HZS KHK a 1 žádost SH ČMS – SDH 
PRO Vesec Nákup 9místného motorového vozidla. 
 
Diskuse: brig. gen. Ing. Mencl, Mgr. Červíček, brig. gen. v. v., Ing. Sobotka, Mgr. Lejsek, Mgr. 
Zapletal 
 
V rámci diskuse bylo upřesněno, že Královéhradecký kraj podporuje činnost hasičů 
prostřednictvím krajských dotací roční částkou minimálně 20 mil. Kč, dotace na individuální 
účel by měly být dotacemi mimořádnými, v případě, že není vhodný dotační titul. Opět 
diskutován záložní zdroj ve Dvoře Králové, žádost o poskytnutí dotace na modernizaci 
technického zařízení bude HZS KHK podána znovu. Předchozí žádost byla výborem 
bezpečnostním projednávána v březnu 2018, výbor bezpečnostní poskytnutí dotace nepodpořil, 
ani zastupitelstvo kraje tuto dotaci na individuální účel neschválilo. Další jednání výboru 
k záložnímu zdroji bylo výjezdní, uskutečnilo se v září 2018 a konalo se ve stanici HZS, 
pracovišti krizového štábu, ve kterém je zmiňovaný záložní zdroj umístěn. Na jednání byly 
doplněny upřesňující informace.  
 
2. hlasování: 
         Pro  11 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/16/76/2019 
Výbor bezpečnostní  
 
I. projednal  

žádosti o dotaci HZS KHK a žádost SH ČMS - SDH PRO Vesec 
II. doporučuje  

Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje schválit poskytnutí dotací na individuální účely 
pro HZS KHK, na které budou uvolněny finanční prostředky v rámci I. změny rozpočtu  
Královéhradeckého kraje na rok 2019, a to na projekty: Zabezpečení ochranných nápojů a 
stravování při společných zásazích s JSDH v plné výši; Pořízení investičních prostředků 
pro jednotky HZS KHK ve snížené výši dle projednání; Modernizace Technického 
zařízení HZS KHK v plné výši 

III. doporučuje   
Zastupitelstvu Královéhradeckého kraje neschválit poskytnutí dotace na individuální účel 
pro SH ČMS – SDH PRO Vestec, a to na projekt: Nákup 9místného motorového vozidla 
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K bodu 4 
Protialkoholní záchytná stanice 
 
K tomuto bodu byl přizván Ing. Aleš Cabicar, gestor pro oblast zdravotnictví. Téma 
protialkoholní záchytné stanice bylo do programu zařazeno na základě podnětu plk. JUDr. Fulky, 
který na předchozím lednovém jednání výboru přislíbil zajistit statistická data za PČR a MěPo 
ohledně umístění podnapilých osob, aby mohla být sladěna kritéria pro přijetí klientů 
protialkoholní záchytnou stanicí v Hradci Králové a Pardubicích, ale i urgentním příjmem a 
dalšími odd. nemocnic. Dle doložených údajů bylo v r. 2018 PČR a MěPo řešeno 760 případů 
umístění, z toho 695 v Hradci Králové a 65 v Pardubicích, ne vždy s kladným výsledkem.   
 
Diskuse: plk. JUDr. Fulka, Ing. Sobotka, MUDr. Mašek, JUDr. PhDr. Ondráček, Ph.D., p. 
Balcárek, Ing. Cabicar, Mgr. Červíček, brig. gen. v. v., MUDr. Seneta 
 
Zvažuje se vyvolání jednání za účasti PZS, ZZS a PČR. Průběh předání podnapilých osob mezi 
PČR, MěPo a lékaři je třeba zdokonalit. Pokud se někdo dopouští přestupku pod vlivem 
návykové látky, lze jej umístit nejen v PZS, ale i do policejní cely. Je zde však riziko skrytého 
zdravotního problému, dotyčného by měl vždy vyšetřit lékař, případně by měl být zdravotní stav 
konzultován s lékařem telefonicky.  Sjednocení podmínek přijetí podnapilých je složité i z toho 
důvodu, že každý reaguje na požití alkoholu jiným způsobem. Každý případ je třeba posuzovat 
individuálně. S Pardubickým krajem existuje dohoda o zastupitelnosti v době dovolených či 
technické odstávky, na případy plné obsazenosti PZS KHK se však dohoda o umístění 
nevztahuje. Ing. Cabicar bude v této záležitosti jednat s hejtmany obou krajů, poukazuje však na 
složitost přijetí nějaké dohody i s ohledem na nepříznivý výsledek jednání k LZS 
ohledně finančního příspěvku Pardubického kraje na spotřební materiál, který jde k tíži 
Královéhradeckému kraji, přestože se jedná o zásahy v kraji pardubickém. Vzájemnou refundaci 
odmítá Pardubický kraj také v případě kojeneckých ústavů.  
 
3. hlasování: 
         Pro  11 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/16/77/2019 
Výbor bezpečnostní 
 
I. bere na vědomí 

informaci k Protialkoholní záchytné stanici 
 
 
K bodu 5 
IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a odd ělení krizového řízení – aktuální informace o 
činnosti a zprávy za r. 2018 
 
Ředitel HZS KHK brig. gen. Ing. Mencl přednesl zprávu o činnosti HZS v r. 2018. Jednotky 
hasičů vyjeli v Královéhradeckém kraji téměř k 7 500 událostem. Z největší části se jednalo o 
technické havárie, dopravní nehody nebo požáry. Součástí HZS jsou i specializované skupiny, 
jakými jsou např. letečtí záchranáři, lezecká nebo potápěčská skupina. Při výjezdech hasiči 
spolupracovali také s dalšími složkami IZS, tedy PČR, ZZS i JSDH.  
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Ředitel KŘP KHK plk. JUDr. Fulka prezentoval statistické údaje, jenž se týkaly činnosti PČR 
v r. 2018. Kriminalita má sestupnou tendenci, jak je patrné i v počtu trestných činů v PZ 
Kvasiny, jejich počet je oproti r. 2014 nižší o jednu třetinu. Při vyhodnocení dopravní služby plk. 
JUDr. Fulka uvedl, že na dopravní situaci a nehodovost má vliv nejen zvyšující se počet vozidel 
na komunikacích, větší počet slunečných dnů, které ovlivňují aktuální stav řidičů, ale lze 
zaznamenat i zvýšenou nehodovost v blízkosti dopravních omezení. Přestože je patrné 
zodpovědnější chování účastníků silničního provozu, bylo při dopravních nehodách v r. 2018 
usmrceno 18 osob.  
 
Ředitel ZZS KHK MUDr. Seneta uvedl, že ZZS má ve 13 městech k dispozici 31 výjezdových 
skupin. Operační středisko ZZS zaznamená každých 6 – 7 minut jedno tísňové volání, celkem 
jich bylo přijato 76,5 tis. LZS KHK ošetřila v Pardubickém, Libereckém, Středočeském, 
Královéhradeckém kraji nebo Kraji Vysočina v r. 2018 572 pacientů, i celkový počet výjezdů 
ZZS se každý rok zvyšuje. ZZS se může pochlubit také zavedením několika novinek, které již 
fungují, nebo je jejich zavedení jen otázkou času. Jsou to např. elektronizace zdravotnické 
dokumentace, rozšíření sítě First Responderů, projekt přednemocniční transfúze, stavba 
výcvikového polygonu nebo simulačního centra. 
 
Vedoucí oddělení krizového řízení Ing. Pejšek informoval o činnosti odd. krizového řízení. 
Krizové odd. absolvovalo několik seminářů, školení nebo kurzů se zaměřením na zvládání 
krizových situací, ať již na mezinárodní nebo národní úrovni. Dále se aktivně účastnilo nebo 
podílelo na pořádání cvičení složek IZS či aktivních záloh KVV, jakými jsou např. cvičení Aldis 
2018, Voda 2018, Nákaza 2018, Letadlo 2018, atd. Součástí činnosti odd. krizového řízení jsou 
také kontroly ORP, spolupráce na projektech „Měkkých cílů“, podíl na přípravě Dne IZS nebo 
Dne kraje. 
 
Ing. Sobotka poděkoval hostům za prezentaci výročních zpráv. Zvláštní poděkování pak patřilo 
KŘP za inciativu a návrh organizace pořádání světového poháru v alpském lyžování ve 
Špindlerově Mlýně, jehož průběh byl téměř bezproblémový. 
 
4. hlasování: 
         Pro  11 
         Proti  0  
         Zdržel se 0 
 
Návrh byl přijat. 
 
USNESENÍ VB/16/78/2019 
Výbor bezpečnostní  
 
I. bere na vědomí 

aktuální informace o činnosti IZS (Policie ČR, ZZS KHK, HZS KHK) a oddělení 
krizového řízení a zprávy za r. 2018 
 

  
 
 
K bodu 6 
Různé 
 
1/ předseda výboru Ing. Sobotka poděkoval členům výboru za vstřícnost při změně termínu 
dubnového jednání výboru a připomněl, že příští jednání se uskuteční 08.04.2019 od 15 h. 
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2/ Mg. Zapletal pozval na jednání Komise pro lidská práva, které se bude konat na krajském 
úřadu dne 24.04.2019 od 15 h. K tématu Legální držení zbraní je přizvána zástupkyně 
Ministerstva vnitra p. Bačkovská. Zájemci se prosím obraťte na tajemnici komise p. Barešovou 
Anežku abaresova@kr-kralovehradecky.cz. 
 
3/ p. Podal řekl několik slov k vodní nádrži Pěčín. 
 
  
K bodu 7 
Závěr 
 
Předseda výboru poděkoval přítomným členům za účast na jednání a vzhledem k tomu, že byly 
vyčerpány všechny body programu, v 17.30 h hodin jednání ukončil.  
 
Příští jednání výboru se uskuteční dne 08.04.2019. 
 
 
 
 
 
 

Zapsala: Ing. Věra Drábková 

……………………………………….. 
předseda výboru  

…………………………………………. 
ověřovatel zápisu 

 
 
 
 

 


